
قائم مقام معاون بهداشت وزیر بهداشت: 

 هزار خانه بهداشت
 به شبکه بهداشتی کشور اضافه شد

ش�هروند| قائم مقام معاون بهداش��ت وزیر 
بهداشت از افزوده شدن یک هزار خانه بهداشت 

به شبکه بهداشتی کشور خبر داد.
 ناص��ر کلانت��ری ک��ه در همای��ش معاونان 
بهداش��تی دانش��گاه های علوم پزش��کی کشور 
صحبت می ک��رد، یکی از دس��تاوردهای حوزه 
بهداش��ت در  س��ال 93 را تح��ت پوش��ش قرار 
گرفتن حدود 28 میلیون نفر در برنامه پزش��ک 

خانواده روستایی اعلام کرد.
ا و گفت: »ایجاد و راه ان��دازی حدود یک هزار 
خان��ه بهداش��ت، تعمی��ر 2 ه��زار و 225 مرکز 
بهداش��تی و درمانی روس��تایی، تجهیز 3 هزار و 
203 مرکز بهداشتی و درمانی روستایی، جذب 
1830 پزش��ک و 348 ماما و تأمی��ن 436 قلم 
دارو، 5 قلم مکمل تغذیه ای و واکسن پنجگانه از 
دیگر دستاوردهای اجرای برنامه تحول در حوزه 
بهداشت اس��ت.« قائم مقام معاونت بهداشت با 
بیان این که بازنگری طرح گس��ترش شبکه در 
مناطق حاش��یه و ش��هرهای 20 تا 50 هزار نفر 
در  سال 93 صورت گرفت، افزود: »تدوین بسته 
جام��ع و ادغام یافته خدمات س��لامت و تدوین 
بسته آموزشی برای این بسته در راستای برنامه 
ارای��ه خدم��ات مراقبت های اولیه س��لامت در 
شهرهای 20 تا 50 هزار نفر انجام شد.« به گفته 
او، تعداد نیروهای آموزش دیده در  س��ال 93 در 
برنامه ارایه خدمات مراقبت های اولیه س��لامت 
به جمعیت 20 تا 50 هزار نفر را 862 مورد اعلام 
کرد. کلانتری با تأکی��د بر اصلاح نظام پرداخت 
کاران��ه، تدوی��ن تفاهمنامه  س��ال 94 و تدوین 
دستورالعمل  سال 94 در برنامه پزشک خانواده 
روستایی در  سال  جاری تأکید کرد: » لازم است 
امسال 955 خانه بهداش��ت نیمه تمام  سال 93 
تکمیل ش��ود و 200 مرکز بهداش��تی و درمانی 

روستایی نیز ساخته شود.«

معاون آموزشی وزیر بهداشت خبر داد:

تصویب کلیات طرح پزشک خانواده 
در دانشگاه ها تا یک ماه آینده

ایسنا| معاون آموزشی وزیر بهداشت با تأکید 
بر این که طرح پزش��ک خانواده در چند دانشگاه 
کش��ور به زودی آغاز خواهد ش��د، افزود: کلیات 
این ط��رح در س��طح وزارت بهداش��ت درحال 
نهایی ش��دن اس��ت و طی یک ماه آینده تصویب 

می شود.

دکتر باقر لاریجان��ی، با بیان این که متقاضیان 
از 3 طری��ق می توانند پزش��ک خانواده ش��وند، 
توضی��ح داد: دانش��جویان متقاض��ی می توانند 
به ص��ورت مس��تقیم از دوره پزش��کی عمومی 
وارد ای��ن دوره ش��وند.او همچنین با اش��اره به 
 MPH این که پزش��کان عمومی که دوره های
پزش��ک خانواده را دیده اند، می توانند با خواندن 
دوره های ترمیمی مس��یر را پی��ش ببرند، اظهار 
کردکه  راه س��وم هم این اس��ت که متخصصین 
رشته ها با خواندن دوره های تکمیلی متخصص 
پزش��ک خانواده ش��وند.= او با تأکی��د بر این که 
مراحل تصویب این طرح باید در وزارت بهداشت 
طی ش��ود، اظهار کرد: طراحی به اتمام رس��یده 
اس��ت و امیدواریم در چند دانش��گاه کشور که 
خ��ود تجربه اج��رای طرح پزش��ک خان��واده را 
دارند و دانش��گاه هایی که مجوز آموزش این کار 
را گرفته اند، اجرا ش��ود. در این راستا اسامی این 
دانشگاه ها پس از تصویب اعلام می شود. معاون 
آموزش��ی وزیر بهداش��ت در پایان درمورد زمان 
اجرایی طرح گفت: امیدواریم ظرف یک ماه آتی 

مسیر تصویب نهایی طی شود.

 13شاخص برای تعیین شهریه 
مدارس غیردولتی

مهر| مدی��رکل م��دارس غیردولت��ی وزارت 
آموزش و پرورش 13ش��اخص را ب��رای تعیین 

شهریه مدارس غیردولتی اعلام کرد.
ش��اخص های  درب��اره  زینی ون��د  مجتب��ی 
تعیین کننده ش��هریه مدارس غیردولتی اظهار 
کرد: 13 ش��اخص برای تعیین ش��هریه مدارس 
غیردولتی در نظر گرفته ش��ده اس��ت. او افزود: 
تع��داد دانش آموزان، تع��داد کلاس های درس، 
میزان حقوق به دبیران، تعداد ماه های پرداختی 
حقوق و مزایای دبیر و همچنین عوامل اجرایی، 
می��زان تأثیر عرص��ه، میزان تأثیر عی��ان، اجاره 
ماهانه مدرس��ه، تع��داد معاونان، تع��داد عوامل 
اجرایی و  درص��د کیفیت )۷درص��د(، نرخ تورم 
و تع��داد دانش آموزان در س��ال جاری، 13 آیتم 
تعیین ش��هریه در م��دارس غیردولتی اس��ت.
مدیرکل م��دارس غیردولت��ی وزارت آموزش و 
پرورش بیان کرد:  میزان شهریه در تهران از 2.5 
تا 1۷.25 درصد است و در سایر استان ها ممکن 
است به دلیل هزینه تمام ش��ده در فعالیت های 
آموزش��ی و پرورش��ی این میزان کمتر یا بیشتر 

شود.

پس از 12 سال 

شهردار اصفهان برکنار شد
  کلید شهرداری نصف جهان با 14 رأی عدم اعتماد در مقابل 7 رأی اعتماد از مرتضی سقاییان نژاد گرفته شد
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ش�یده لالمی| ش��ورای ش��هر اصفه��ان، پس از 
12 س��ال کلید نصف جهان را از مرتضی سقاییان نژاد 
پس گرفت و ب��ا 14 رأی عدم اعتم��اد او را برکنار کرد. 
این برکناری درحالی اس��ت که دس��تگیری تعدادی 
از مدیران ش��هرداری اصفه��ان ادام��ه دارد، هرچند 
استیضاح کنندگان می گویند برکناری شهردار این شهر 

ارتباطی با این دستگیری ها ندارد.
جلس��ه علنی دیروز ش��ورای ش��هر اصفهان برای 
مرتضی سقاییان نژاد، ش��هردار شناخته شده این شهر 
خبرهای خوبی نداشت. جلسه ای که 14 نفر از اعضای 
شورا به او رأی عدم اعتماد دادند و تنها ۷ نفر از اعضای 
شورا اعلام کردند که با ادامه کار در شهرداری اصفهان 
موافقند. عباس حاج رسولی ها که سال ها ریاست شورای 
شهر اصفهان را برعهده داشت هم جزو افرادی بود که 
 با استیضاح س��قاییان نژاد و برکناری شهردار منتخب
 3 ش��ورا ط��ی 12 س��ال، موافق نب��ود ام��ا او و دیگر 
همراهانش در فراکس��یون خادمین شهر نتوانستند 
شهردار این ش��هر را از گردنه استیضاحی که با هدایت 
و راهبری اعضای جبهه پایداری شورای شهر اصفهان 
پیش رفت به سلامت عبور بدهند. استیضاح کنندگان با 
11 امضا، طرح استیضاح سقاییان نژاد را به هیأت رئیسه 
دادند و ای��ن طرح اعلام وصول ش��د. پ��س از بحث و 
بررس��ی ها و ش��نیدن حرف های ش��هردار در جلسه 
علنی، آنها امضای 3 عضو دیگر را هم روی آن 11 امضا 
گذاش��تند و با 14 رأی به دوره شهرداری سقاییان نژاد 
در اصفهان پایان دادند. ش��هرداری که اگرچه به اندازه 
محمدحسن ملک مدنی و غلامحسین کرباسچی در 
این ش��هر محبوب نیس��ت اما در همان حد و اندازه ها 
برای اصفهانی ها کار کرده و اصفهان ب��ا آمدن و تداوم 
مدیریت او شهر دیگری شده اس��ت، هرچند که او در 
همه سال های مدیریتش در اصفهان از سوی حامیان 
محیط زیس��ت و میراث فرهنگی به دلیل بی توجهی 
ارزش ه��ای تاریخی و زیس��ت محیطی اصفهان مورد 
انتقاد قرار گرفته است. عبور متروی اصفهان از زیر پل 
اله  وردی خان )33 پل( و میدان نقش جهان و مدرس��ه 
و مس��جد چهارباغ، اح��داث س��اختمان بلندمرتبه 
نقش جهان و شکستن حریم منظری نقش جهان تنها 
بخشی از مواردی است که در طول این سال ها عملکرد 
شهرداری تحت مدیریت سقاییان نژاد را با نقد و نظرها 
و حتی اعتراضات مردمی مواجه ک��رد. با همه اینها او 
هیچ وقت به دلیل این موارد از سوی شورای شهر اصفهان 
مورد سوال قرار نگرفت و در همه این سال ها آسیب های 
وارده ب��ه میراث فرهنگی و محیط زیس��ت اصفهان به 
 بهانه این که این شهر هم می خواهد توسعه پیدا کند، 

توجیه شد.
فرات��ر از همه اینه��ا اما برکن��اری س��قاییان نژاد از 
ش��هرداری اصفهان چندماه پس از اع��لام خبرهایی 
درباره دستگیری تعدادی از مدیران شهرداری اصفهان 
اتفاق می افتد. تعدادی از این مدیران که چندماه پیش 
دس��تگیر ش��دند، هنوز آزاد نش��ده اند. از سوی دیگر 
پیگیری های »ش��هروند«، از اصفهان نش��ان می دهد 
که این دس��تگیری ها ادامه دارد و هفته گذشته یکی 
دیگر از مدیران ش��هرداری هم توسط دستگاه قضایی 
دستگیر شده است. این حرف ها، یعنی خبر بازداشت 
و بازجویی از تع��دادی از مدیران ش��هرداری اصفهان 
این روزها خبر روز کوچه و خیابان های این شهر است 

و در شبکه های اجتماعی هم حواشی و نظرهای زیادی 
درباره آن منتشر شده است. با همه اینها اعضای شورای 
ش��هر اصفهان می گویند که برکناری س��قاییان نژاد، 
ارتباطی به این دستگیری ها ندارد. پیش از این حسن 
رحیمی، دادستان عمومی و انقلاب اصفهان بود که خبر 
از بازداشت چند نفر از مدیران ش��هرداری داده و اعلام 
کرده بود تا زمان نهایی شدن بررسی ها چیزی درباره این 
پرونده اعلام نمی شود چراکه افراد بازداشت شده همگی 
متهم هستند و فعلا جرمی درباره آنها اثبات نشده و نباید 
آبرویشان به بازی گرفته ش��ود. دیروز اما آنچه از سوی 
اعضای شورای شهر اصفهان به عنوان دلیل اصلی این 
استیضاح اعلام شد، دور از انتظار همه بود. آنها گفتند، 
ش��هردار اصفهان را به این دلیل برکنار کردند که او به 
مدیر دفترش س��مت مدیرکلی داده اس��ت. به اعتقاد 
استیضاح کنندگان، براساس قانون، مدیر دفتر شهردار 
نمی تواند مدیرکل باش��د. به گفته آنها، سقاییان نژاد 
به رغم تذکرهای پیشین بر ادامه این روند اصرار داشته 
و در پاس��خ به اعضای ش��ورا گفته، در تعدادی دیگر از 
ش��هرها مثل قم و کرج هم مدیران دفتر ش��هرداران 
عنوان مدیرکلی دارند، پاسخ هایی که البته درنهایت به 

استیضاح و برکناری اش منجر شده است. 
چرا سقاییان نژاد استیضاح شد؟

درباره استیضاح س��قاییان نژاد، ش��هردار اصفهان 
روایت های متعددی وجود ندارد یا ش��اید هم اعضای 
ش��ورای این ش��هر تصمیم گرفته اند به حواشی دامن 
نزنند و این گونه اس��ت که همه اعضای شورای ش��هر 
اصفهان دلیل اصلی اس��تیضاح یعنی آنچه در جلسه 
اعلام ش��ده را همان اصرار ش��هردار برای اس��تفاده از 
عنوان مدیرکل برای مدیر دفتر ش��هردار اعلام کردند. 
تاکنون سابقه نداشته شهردار یکی از شهرهای بزرگ 
ای��ران، در حد و اندازه کلانش��هری مث��ل اصفهان به 
چنین دلیلی یعنی به خاطر این که ب��ه مدیر دفترش 
سمت مدیرکلی داده اس��تیضاح و پس از آن هم از کار 
برکنار شود. آن طور که »عباس حاج رسولی ها«، عضو 
شورای شهر اصفهان و یکی از اعضای ائتلاف خادمین 
شهر به »شهروند« می گوید، اعضایی که موافق ماندن 
شهردار بودند، انتظار نداشتند استیضاح شهردار رأی 
بیاورد اما »استیضاح کنندگان پیش از جلسه روی افراد 

کار کرده بودند و هماهنگ بودند.« به گفته او پیش از 
این معاون وزیر کشور به شورا اعلام کرده بود که شورا 
نمی  تواند درمورد تشکیلات داخلی شهرداری ها ورود 
پیدا کند و درواقع موضوع استیضاح منتفی شده به نظر 
می رسید اما به هرحال این موضوع اول درقالب سوال و 
بعد به شکل استیضاح مطرح شد و رأی دوسوم اعضای 
شورا یعنی 14 رأی آورد و اگر یک رأی جابه جا می شد، 

سقاییان نژاد همچنان شهردار می ماند.
»ابوالفضل قربان��ی«، از دیگر اعضای شورای ش��هر 
اصفه��ان ک��ه در رأی گی��ری دی��روز رأی اعتماد به 
سقاییان نژاد داده هم در گفت وگو با »شهروند«، به این 
نکته اش��اره کرد که در جلسه استیضاح مصوبه وزارت 
کشور مبنی بر این که مدیر دفتر شهردار می تواند عنوان 
مدیرکلی داشته باشد، ارایه شد اما با وجود این موضوع 
بازهم اس��تیضاحی که به همین دلیل طرح شده بود، 
به رأی گذاشته ش��د. او گفت: »به نظر می رسد که این 
موضوع اشکالاتی از نظر قانونی و شکلی داشته باشد اما 
درنهایت آنچه در جلسه شورا گذشت این بود که از نظر 
افرادی که پیشنهاد اس��تیضاح را طرح کردند، درواقع 
می خواستند این روند طی شود، درواقع هدف برکناری 

شهردار بود.« 
اگرچ��ه آرای��ی ک��ه در اس��تیضاح ش��هردار جمع 
می شود طبق قانون مخفی اس��ت و اعلام نمی شود اما 
پیگیری های »ش��هروند« از اصفهان نش��ان می دهد، 
14 نفری ک��ه ش��هردار این ش��هر را برکن��ار کردند، 
ترکیبی از اعضای نزدیک به جبهه پای��داری، تعدادی 
از اصلاح طلبان و همچنین تعدادی از اعضای موس��وم 
به فراکسیون خادمین ش��هر بوده اند که با هماهنگی و 
برنامه ریزی جریان جبهه پایداری این استیضاح را پیش 
برده اند. خبرنگاران مس��تقر در جلسه شورا در اصفهان 
می گویند، اگرچه جلسه استیضاح شهردار این شهر آرام 
و به دور از تنش های سیاسی بوده اما تسویه حساب های 
سیاسی و فضای هیجانی و احساسی در آخرین دقایق 
 منته��ی به رأی گی��ری به طور ج��دی در ش��ورا دیده

 می شده است. 
خواستیم با فساد و بی قانونی مبارزه کنیم

س��وی دیگر ماجرا اما حرف هایی است که موافقان 
برکن��اری س��قاییان نژاد از اصفهان می زنن��د، همان 

کس��انی که به او رأی عدم اعتماد داده ان��د. آنها درباره 
این ک��ه آیا موضوع طرح ش��ده در اس��تیضاح در حد و 
اندازه های برکناری یک شهردار بوده با این استدلال از 
عملکردشان دفاع می کنند که این تنها بخشی از مواردی 
است که ش��ورا به دلیل آن با ش��هردار اختلاف داشته، 
»ندا واش��یانی پور«، عضو هیأت رئیس��ه و سخنگوی 
شورای ش��هر اصفهان یکی از آنهاس��ت که دراین باره 
به »ش��هروند«، می  گوید: » اعضای شورا  سال گذشته 
3 تذکر مکتوب به ش��هردار اصفهان دادند. یکی درباره 
پست اداری دفتر شهردار بود که به مدیردفترشان عنوان 
مدیرکل دفتر حوزه شهردار را داده بودند. تذکر دوم در 
رابطه با مترو اصفه��ان و عقب ماندگی این پروژه پس از 
گذشت 11 سال بود. این تذکر 15بند داشت. افزون بر 
این تذکر دیگری توسط 9 نفر براساس فرمایشات مقام 
معظم رهبری مبنی بر مبارزه با فس��اد اداری مشتمل 
بر 3 بند به شهردار اعلام شد. پاسخ هایی که از شهردار 
به صورت مکتوب رسید، اعضای شورا را قانع نکرد، از او 
سوال پرسیدند و در مرحله سوال هم پاسخ ها قانع کننده 
نبود و درنهایت کار به استیضاح رسید. این یک اتفاق و 

تصمیم ناگهانی نبود.« 
به گفت��ه این عض��و ش��ورای اصفهان، قص��د اعضا 
حتی منتقدان ش��هردار در جلس��ه دیروز شورای این 
شهر، اس��تیضاح س��قاییان نژاد نبود اما چون شهردار 
در توضیحاتش اصرار داش��ت که کار درس��ت را انجام 
می دهد و حاضر نبود اش��تباهاتش را بپذیرد، درنهایت 
حساسیت ها در ش��ورا بالا گرفت و استیضاح به جریان 
افتاد درحالی که به گفته او از 5 ماه پیش به شهرداری این 

فرصت داده شده بود تا مشکلات را اصلاح کنند.
 واشیانی پور، ادامه داد: »از نگاه ما اساس شورا نظارت 
و قانونمندی اس��ت و حساس��یت دارد که سیاست ها 
و قوانین اجرا ش��ود، اگر یک قانون ساده هم اجرا نشود 
ممکن است که حتی به دلیل یک تخلف ساده اداری هم 

شهردار از سمتش برکنار شود.«
سخنگوی شورای شهر اصفهان، گفت: »یکی دیگر 
از موارد اختلافی بین ش��ورا و شهردار بحث پروژه شهر 
رویاهاست. براساس مصوبه شورا شهرداری باید از هر نفر 
5 هزارتومان به عنوان ورودی دریافت کند و نرخ مصوب 
برای استفاده از دستگاه های شهربازی هم برای هر نفر 
3  هزار تا ۷ هزارتومان تعیین ش��ده اس��ت درحالی که 
شهرداری در این سال ها خلاف مصوبه شورا عمل کرده 
و از هر نفر 40 هزار تومان ورودیه دریافت می کند. یکی 
دیگر از مس��ائل مهم شفاف نبودن حساب و کتاب های 
ش��هرداری اس��ت. درخواس��ت ش��ورا این بود که این 
محاسبات براساس نرم افزار انجام شود و به ارباب رجوع 
فاکتور داده شود اما محاسبات همچنان در شهرداری به 
صورت دستی انجام می شود و مردم هم نمی دانند برای 

چه چیزی به شهرداری پول پرداخت می کنند؟«
این که چه کس��ی ش��هردار بعدی اصفهان می شود، 
موضوعی است که هنوز نمی توان درباره آن حرف های 
جدی زد. بنابر مصوبه شورای شهر اصفهان فعلا علیرضا 
بوژمهرانی، مسئول امور مالی شهرداری اصفهان با حفظ 
سمت، سرپرس��ت امور اجرایی و اداری شهرداری این 
شهر است تا شهردار تازه ای با رأی شورایی که با ترکیبی 
از اصولگرای��ان، اصلاح طلبان، پایداری ه��ا و تعدادی از 
اعضای مس��تقل فعالیت می کند، ب��رای اداره یکی از 

تاریخی ترین شهرهای ایران انتخاب شود. 

خبر

عضو کمیسیون بهداشت مجلس: 

حتی یک بیمارستان سوختگی 
استاندارد نداریم

مدیرعامل سازمان انتقال خون:  

 14خدمت انتقال خون
 تعرفه دار شد

شهروند| عضو کمیسیون بهداشت مجلس عملکرد 
وزارت بهداش��ت، رس��یدگی به بیماران سوختگی را 
ضعیف اعلام کرد و گفت: »متاس��فانه ب��ه خاطر نبود 
بیمارستان استاندارد س��وختگی، تعداد زیادی از این 
بیماران به خاطر تشدید عفونت ها، جان خود را از دست 
می دهند. این در حالی است که ما حتی یک بیمارستان 

سوختگی استاندارد نداریم.«
 به گزارش خانه ملت، شهلا میرگلوی بیات با تأکید 
بر ضرورت احداث بیمارستان مجهز و تخصصی سوانح 
س��وختگی در کلانش��هر تهران، گفت: »فرس��ودگی 
بیمارستان ها تشدید شده و رشد عفونت ها را در بیماران 
س��وختگی افزایش می دهد، از این رو ساخت و تجهیز 
یک بیمارستان س��وختگی در تهران بس��یار ضروری 
و لازم اس��ت.« او با انتقاد از فرس��ودگی و قدمت بالای 
بیمارستان های سوانح سوختگی در تهران، بیان کرد: 
»امیدواریم وزارت بهداش��ت بیمارستان های مجهزی 
برای این بیماران دایر و احداث کنند که به خاطر تشدید 

عفونتها جان خود را از دست ندهند.«

میرگلوی بی��ات ب��ا بی��ان این که بیمارس��تان های 
سوختگی به خاطر استاندارد نبودن آمار مرگ ومیر این 
بیماران را بالا می برند، گفت:  »متاسفانه بیمارستان های 
موجود در پایتخت به خاطر فرسودگی و نبود تجهیزات 
لازم، شرایط مناسب برای درمان این بیماران را ندارند.«

عضو کمیسیون بهداش��ت و درمان مجلس، با انتقاد 
از نبود امکانات و تجهیزات مناس��ب در بیمارستان های 
سوختگی کش��ور، تأکید کرد: »به خاطر نبود تجهیزات 
مناسب در بیمارس��تان های س��وختگی، بهبودی این 
بیماران کاهش می یابد یا ممکن اس��ت در برخی مواقع 
به خاطر کیفی��ت پایین درم��ان جان خود را از دس��ت 

بدهند.« 
به گفته این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس، 
قرار بود یکی از دانش��گاه های علوم پزشکی، بیمارستان 
س��وانح و س��وختگی مجهز در تهران راه اندازی کند که 
متاسفانه تاکنون در این خصوص اقدامی صورت نگرفته 
است درحالی که نیاز اساس��ی و مبرم بیماران سوختگی 

احداث مرکز سوختگی استاندارد و مجهز است.

شهروند| مدیرعامل س��ازمان انتقال خون از 
تعرفه گذاری 14 خدمت انتق��ال خون خبر داد و 
تأکید کرد: » این اقدام هیچ بار مالی بر مردم ندارد.« 
علی اکبر پورفتح الله در توضیح بیش��تر به ایس��نا 
گفت: »در مجموع 14 تعرفه خدمتی فرآورده های 
مختلف انتقال خون ارزش گذاری ش��ده اس��ت. 
این 14 خدمت در ش��ورای عال��ی بیمه تصویب،  
در کتاب ارزش گ��ذاری خدمات س��لامت وارد و 
توسط هیأت دولت تصویب و ابلاغ شده است و در 
حال حاضر تعرفه های خدماتی انتقال خون قابل 

اجراست.«
او با بیان این که در تعرفه گذاری خدمات انتقال 
خون چند نکته اساس��ی وجود دارد، گفت: »این 
تعرفه ها،  ارزش گذاری خدماتی اس��ت که انتقال 
خ��ون روی خ��ون و فرآورده های خون��ی انجام 
می دهد و به هیچ وجه خود خ��ون، تعرفه گذاری 
نشده است. در سیس��تمی هم که اجرا می کنیم 
خون همچنان به ص��ورت کاملا رایگان در اختیار 

مراکز درمانی قرار می گیرد.«
پورفتح الله با اش��اره ب��ه سیاس��ت های وزارت 
بهداشت مبنی بر کاهش پرداختی از جیب مردم، 
افزود: »نکته مهم دیگر این است که با تعرفه گذاری 
خدمات انتقال خون به هیچ وجه این پرداخت ها 
توس��ط مردم صورت نمی گیرد و فرانشیز آن هم 
حذف می شود. یعنی حتی فرانش��یزی که برای 
سایر خدمات به صورت قانونی پرداخت می شود، 
در خدم��ات مرب��وط ب��ه انتقال خ��ون پرداخت 

نمی شود.«
او ابراز امیدواری کرد که با اجرای تعرفه گذاری 
خدمات انتقال خون، بتوانیم فرآورده های بهتری 
را در اختیار مردم قرار دهیم. ورود سازمان انتقال 
خون ب��ه فرآورده ه��ای نوین باعث می ش��ود که 
فرآورده های س��الم تر و کم خطرت��ر را با کیفیت 
بالاتری ارایه دهیم که این دس��تاورد بزرگی برای 
نظام سلامت ما است و کیفیت محصولات ما را در 

مراکز درمانی افزایش خواهد داد.

ادامه از صفحه یک

دیگر کجا سخن از اعتماد 
است...؟!

و از پیامده��ای تجاری، حیثیت��ی و حتی جانی 
برای مش��تریان و گرفتاری های بانکی و بروکراتیک 
آن مطلع نیس��تند، از هر حادثه غیرمترقبه و بلای 
آسمانی مانند سیل، صاعقه، زلزله و آتش سوزی بدتر 
است. بنابراین من باب حمایت قاطع و پشتیبانی قوی 
از مسئولان محترم و معزز بانک ملی که ثابت کردند 
واقعا شایسته این حمایت و پشتیبانی هستند، عرض 
می کنم که اصلا قصد سوئی در کار نبوده و خیانتی در 
کار نیست. فوقش آن است که در کل کتابخانه های 
آن بانک یک فرهنگ فارسی نبوده که معنی درست 
»اطلاع رس��انی« که ی��ک واژه ترکیب��ی از دو کلمه 
»اطلاع« و »رساندن« است در آن نوشته شده باشد 
و علاوه بر آن تصمیم ناگهانی و همین طور یکهویی 
کس��ر مبلغ بدون اطلاع قبلی به عهده ت��ازه واردی 
گذاشته شده که نه تنها در هیچ دانشکده ای دو واحد 
بانکداری پاس نک��رده، بلکه در عم��ر عزیزش اصلا 
دس��ته چک و کارت بانک اعم از نق��دی و اعتباری، 
نداش��ته و همه خریدهای خود را نقدی و جیرینگی 

انجام داده است!
از آن مس��ئول محترم روابط عموم��ی بانک ملی 
ک��ه می فرمایند چندی��ن ب��ار از ابتدای  س��ال این 
اطلاع رس��انی صورت گرفته بود و اگر به سایت بانک 
ملی مراجعه کنید، اطلاعیه ه��ای آن هنوز موجود 
اس��ت، باید پرس��ید در کجای دنیا هم��ه دارندگان 
حس��اب در یک بانک، لزوما کاربر رایانه هستند؟ آیا 
همه دارندگان حساب در بانک ملی، به شرط این که 
کاربر رایانه هم باش��ند، به ش��ما تعهد سپرده اند که 
حتما روزانه، هفتگی، ماهانه یا سالانه به سایت بانک 
ش��ما سرکش��ی کنند؟ اگر اطمینان دارید که همه 
دارندگان حساب حتما کاربر رایانه هستند و حتما و 
لزوما روزی چند بار به س��ایت شما سر می زنند، چه 
لزومی داشت که به تک تک دارندگان حساب پیامک 
بزنید و موضوع کس��ر مبلغ پنج هزار تومان را به آنان 
اطلاع دهی��د؟ کافی بود که در س��ایت بانک در یک 
اطلاعیه خطاب به کلیه دارندگان حس��اب بگویید: 
آهای دارندگان حساب که تراکنش های بانکی طی 
پیامک به اطلاعتان می رس��د، ما پنج هزار تومان از 
حسابتان برداشت کرده ایم و اگر چک شما به خاطر 
آن برگشت خورد، بنده مسئول آن نخواهم بود! واقعا 
در کل روابط عمومی بانک ملی به خاطر خطیر کسی 
خطور نکرد که اولا این موضوع را با پیامک مستقیما 
به استفاده کنندگان از سرویس پیامک اطلاع رسانی 
کنند، ثانیا مهلت تعیین کنند تا اگر کسی کل گردش 
مالی اش در آن بانک س��الی پانزده  هزار تومان بود و 
نخواس��ت چنین هزینه ای بپ��ردازد در مهلت مقرر 
نسبت به غیرفعال سازی سرویس پیامک اقدام کند 

و با عمل انجام شده مواجه نشود.
نظر به علاقه مف��رط به بزرگتری��ن بانک دولتی 
خاورمیانه و این که در هر جا سخن از اعتماد است، نام 
آن بانک می درخشد و این که »هر جا« مقید به کشور، 
قاره، جهان، منظومه شمسی و کل کیهان نیست و 
کل جهان هس��تی را شامل می ش��ود، به استحضار 
مس��ئولان معزز و مکرم آن بانک می رساند:  عزیزان! 
حتی کس��ر یک ریال از حس��اب، بدون اطلاع قبلی 
ممکن است منجر به برگش��ت خوردن چک، ضربه 
به حیثیت و اعتبار مش��تریان، کدورت و یا نزاع بین 
طرفین حساب، کار مضاعف برای بانک، گزارش چک 
برگشتی به بانک مرکزی، به دردس��ر افتادن دارنده 
حساب برای گرفتن دسته چک جدید و... همچنین 
کس��ر هر مبلغ ناچیزی از حس��اب دارندگان کارت 
بانک ممکن است منجر به دریافت پیام:   »موجودی 
حساب کافی نیست«، هدر رفتن وقت، از دست دادن 
شانس خریدهای مقرون به صرفه و در برخی موارد، 
سرشکستگی پدر و سرپرس��ت خانواده نزد همسر 
و فرزندان و فروش��ندگان شود. مس��ئولان محترم 
بزرگترین بانک دولتی جهان اسلام بهتر است بدانند 
که اگرچه تعدادی از دارندگان حس��اب و دارندگان 
ملی کارت، از آنان بیشتر درآمد دارند اما درآمد اکثر 
آن��ان از مدیران آن بانک کمتر اس��ت و روی ریال به 
ریال خود حس��اب می کنند. می توانید تصور کنید 
که فردی با اطمینان از موجودی خود دوستانش را به 
رستوران دعوت می کند و وسط غذا پیامکی دریافت 
می کند که پنج هزار تومان از حسابش کسر شده، چه 
حالی پیدا می کند؟ شما چک مشتری بی گناه خود 
را که فکر می کند موجودی اش کافی اس��ت، با کسر 
پنج هزار تومان، بدون اطلاع قبلی برگشت می زنید، 
اعتبار او را زیر س��وال می برید و کلی دردسر برایش 
فراهم می کنید، آبروی مش��تری محترم خود را نزد 
همسر، فرزند، فروشنده، گارسن، صاحب رستوران 
و... می برید و در بیمارس��تان و درمانگاه جان خود یا 
عزیزان��ش را به خطر می اندازید و بعد اگر س��رویس 
پیامک را غیرفعال کرد، پول��ش را پس می دهید! آیا 
پس دادن پول، جبران آن خس��ارت های محتمل را 

می کند؟
کلام آخر این که روش های جدید بانکداری مبتنی 
بر حرکت از ثبت و اطلاع رسانی کاغذی و صدور سند 
مکتوب، به س��مت ثبت رایانه ای، ح��ذف تدریجی 
کاغذ، اطلاع رس��انی پیامکی و رایانه ای و جایگزینی 
عابربانک ه��ا، خودپردازها و پایانه های فروش��گاهی 
با ه��زاران کارمند، بدون آن ک��ه هزینه های حقوق، 
اضافه کار، حق مس��کن، ح��ق عی��ال و اولاد، بیمه، 
بیمه تکمیل��ی، عیدی، پاداش و... داش��ته باش��ند، 
طبعا هزینه ه��ای نگهداری پ��ول ب��رای بانک ها را 
کاهش می دهد و بانک ها باید به مشتریانی که از این 
سرویس ها استفاده می کنند، پاداش دهند نه آن که با 
کسر وجه بدون اطلاع قبلی برایشان دردسر درست 
کنند. روابط عمومی بانک می گوید که اطلاع رسانی 
پیامکی هزینه دارد اما پاس��خ این اس��ت که به کار 
بردن روش های سنتی و فرسوده و از رده خارج شده 
بیش��تر هزینه دارد و انصاف نیست که با جایگزینی 
روش های نوین، هزینه های خود را کاهش و در عوض 

هزینه های مشتریان را افزایش دهید.
1- نامه نیوز 94/3/9

خبر
معاون درمان وزارت بهداش��ت، بحث و تبادل نظر 
پیرامون مدیریت اطلاعات س��لامت، رشد علمی در 
این زمینه و کاهش مشکلات اجرایی در مراکز درمانی 
و بهداش��تی را از نتایج مهم و موث��ر برگزاري چنین 

نشست هایی عنوان کرد.
به گ��زارش »ش��هروند« محمد آقاجان��ی، دبیر 
ستاد کش��وری برنامه طرح تحول نظام سلامت در 
حاشیه چهارمین همایش کشوری ارتقای مدیریت 
اطلاع��ات، با بیان این ک��ه علت بی��ش از ۷5 درصد 
مرگ ومیرها در کشور مربوط به بیماري هاي اصلي 
و مهلک اس��ت، گفت: »به همین دلی��ل ما در بحث 
استقرار نظام ملی درمان بیماری های مهلک و اصلی 

درحال برنامه ریزی هستیم.«او افزود: »برای درمان 
سکته های قلبی، مغزی، حوادث ترافیکی و سرطان ها 
به عنوان چه��ار علت اصل��ی مرگ ومیر و همچنین 
تدوی��ن الگوی ملی تش��خیص درس��ت، زودرس و 
به موقع و درمان کامل و جامع برای بیماری ها درحال 

برنامه ریزی هستیم.«
آقاجاني با اش��اره به مهم تری��ن برنامه های وزارت 
بهداشت در  سال 94 گفت: »امس��ال در حوزه طرح 
تحول نظام سلامت استمرار برنامه های  سال گذشته 

را خواهیم داشت. بنابر دستور رئیس جمهوری محترم 
و وزیر بهداش��ت، برنامه اصلی حفظ دس��تاوردها و 
استمرار جدی برنامه های  س��ال گذشته است. ما در 
 سال گذش��ته 8 برنامه در حوزه درمان اجرا کردیم و 
به دنبال این هستیم که این برنامه را استمرار و عمق 

بیشتری دهیم.«
او ادامه داد: »ا امس��ال بیش از 250 پلی کلینیک 
مشتمل بر 6600 مطب در مجموعه بیمارستان ها 
و دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور راه اندازی 

می ش��ود و نیروی تخصصی لازم و بخشی از کمبود 
نیروی تخصصی را نیز برطرف می کنیم. امیدواریم 
اینها در کنار برنامه ویزیت بتواند ما را به استانداردها 

نزدیک کند.«
دبیر ستاد کشوری برنامه طرح تحول نظام سلامت 
همچنین در بخش دیگري از صحبت هایش درباره 
زمان استاندارد ویزیت پزش��کان گفت: »استاندارد 
ویزیت در مصوبه تعرفه  سال 94 هیأت وزیران برای 
تعرفه های خدمات پزشکی آمده است. این استاندارد 
برای ویزیت پزش��کان عمومی 15دقیقه، پزشکان 
متخصص 20دقیقه، پزشکان فوق تخصص 25دقیقه 
و برای روانپزش��کان نیز 30دقیقه است که به همه 

مراکز درمانی ابلاغ شده است.«

دبیر ستاد کشوری برنامه طرح تحول نظام سلامت اعلام کرد: 

راه اندازي 250 پلي کلینیک در بیمارستان ها و دانشگاه هاي علوم پزشکي


